

[Text]

**Mr. Parent:** My second question is this. Again, I also was approached while I was over in Europe by people who have served with the United Nations on the Peacekeeping Corps.

**Mr. MacDonald:** Yes.

**Mr. Parent:** They would seem to fit the description that you are saying. They leave their wife and their children behind and they serve either in Cyprus, Egypt, Israel or Viet Nam for a certain period of time. Has any consideration been given to designate those men, who went abroad on active service in the name of Canada and who are in war zones as veterans?

• 1225

**Mr. MacDonald:** Not at this time. They are on a peace-keeping mission, they are not there to fight. They are there on a peace-keeping mission, therefore, if anything happens to them, if anything happens to their dependents and they are rewarded or compensated, whatever word you want to use, they are still not fighting a war. There may be some shots fired that will go over their heads and around them and some of them get killed and all the rest of it, but they are still on a peace-keeping mission. The veterans organizations, with all due respect, the day that they think this over and probably come to us as a government and say it is time that those people were determined veterans, I would be inclined to tell you—I should not probably even implicate them, I am being bold by doing that—but if the veterans organizations came after me and they had studied it very fully—they do give us a lot of lead in things we should be doing and things we are not doing, and they give us a lot of hell, too, sometimes and I hope they do not get ready and give us too much more too quickly, but you never know, they are always ready—that in my estimation they are still not really veterans. They are not fighting a war. It is a peace-keeping role they are performing. I am sorry to disappoint you, sir.

**Mr. Parent:** With all due respect, you and I do not necessarily agree 100 per cent and this is one of those instances.

**The Chairman:** Have you any other questions Mr. Parent?

**Mr. Parent:** That is all, Mr. Chairman.

**The Chairman:** Mr. Mitges, have you any questions?

**Mr. Mitges:** No.

**The Chairman:** Gentlemen, since you cannot vote . . .

**Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand):** I have a quick supplementary.

**The Chairman:** Yes, you asked for a second round.

**Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand):** I had a veteran come to me and ask me if at a certain age a disability pensioner is automatically entitled to a 10 per cent increase. Mr. Solomon mentioned amputees. Does that apply to all pensioners? This chap asked about age 70. Is there any automatic increase?

**Mr. Solomon:** No, there is not an automatic increase for all pensioners.

[Translation]

**M. Parent:** Voici ma deuxième question. Pendant que j'étais en Europe, j'ai été abordé par des gens qui avaient fait partie des casques bleus de l'O.N.U.

**M. MacDonald:** Oui.

**M. Parent:** Ils semblent correspondre à la définition que vous avez donnée. Ils ont quitté leur femme et leurs enfants pour servir à Chypre, en Egypte, en Israël ou au Viet Nam pendant un certain temps. Est-il question de qualifier d'anciens combattants ces militaires qu'on a envoyés dans des zones en guerre au nom de leur pays?

**M. MacDonald:** Pas pour le moment. Ils sont là pour maintenir la paix et non pas pour se battre. Ils sont là pour maintenir la paix et ils seront récompensés ou indemnisés—appelez ça comme vous voulez—eux ou leurs familles, s'il leur arrive quelque chose; mais ils ne font pas la guerre. Ils entendent siffler les balles et certains tués mais ils sont là pour maintenir la paix. Il se peut que les associations d'anciens combattants viennent nous dire qu'il faudrait peut-être leur accorder, à ces militaires, le statut d'anciens combattants—j'ai peut-être même tort de les citer—mais comme les associations d'anciens combattants nous donnent beaucoup de conseils et nous reprochent aussi beaucoup de choses, j'espère qu'ils ne voudront pas trop accorder trop vite. À mon avis, les militaires en question ne sont toujours pas des anciens combattants. Ils ne font pas la guerre. Ils sont là pour maintenir la paix. Je regrette si je vous ai déçu monsieur.

**M. Parent:** Avec tout le respect que je vous dois, c'est encore un domaine où nous ne nous entendons pas.

**Le président:** Avez-vous d'autres questions, monsieur Parent?

**M. Parent:** C'est tout, monsieur le président.

**Le président:** Monsieur Mitges, avez-vous des questions?

**M. Mitges:** Non.

**Le président:** Messieurs, nous ne pouvons passer au vote.

**M. Knowles (Norfolk-Haldimand):** J'ai une brève question supplémentaire.

**Le président:** Oui, vous m'avez demandé de vous inscrire au deuxième tour.

**M. Knowles (Norfolk-Haldimand):** Un ancien combattant m'a demandé si tous ceux qui touchent une pension d'invalidité et qui atteignent un certain âge ont droit à l'augmentation de 10 p. 100. M. Solomon a mentionné les amputés. Tous les pensionnés ont-ils droit à l'augmentation? Le type qui m'a posé la question avait environ 70 ans. Tout le monde reçoit-il l'augmentation?

**M. Solomon:** Non, les prestataires n'ont pas tous droit à l'augmentation.